



中国油料作物学报

CHINESE JOURNAL OF OIL CROP SCIENCES

2013

Vol.35 No.2

中国农业科学院油料作物研究所 主 办

Sponsored by Oil Crops Research Institute, CAAS

 科学出版社 出版

ISSN1007-9084
CN42-1429/S

2

目次

遗传育种

甘蓝型油菜 *RabGDI3* 基因启动子的克隆和功能验证 王轩鹏,李振波,童超波,等(109)

甘蓝型油菜-埃塞俄比亚芥种间杂交非整倍体后代的遗传 祁玉洁,袁世峰,戚存扣(117)

小桐子磷脂二酰甘油酰基转移酶(JcPDAT1) cDNA 的克隆与功能鉴定.....徐荣华,邱丽俊,阳天泉,等(123)

芸芥木葡聚糖内糖基转移酶/水解酶基因 *EsXTH1* 的 cDNA 克隆和生物信息学分析 陈姣荣,方彦,孙万仓,等(131)

不同油酸亚油酸比值花生品种油酸脱氢酶基因的时空表达特征 殷冬梅,胡晓峰,张辛果,等(137)

内蒙古野生大豆与栽培大豆杂交后代农艺性状比较及聚类分析 陈丽丽,王明玖,何丽君,等(142)

快中子辐照对花生种子胚小叶植株再生的影响 王晶珊,赵明霞,乔利仙,等(148)

品种资源

中国西藏芥菜型油菜遗传多样性研究 宋伟林,许 鲲,李 锋,等(153)

巴西大豆资源及其在华南地区衍生品种的磷效率评价 钟彩霞,钟开珍,赵云云,等(162)

栽培生理

不同年代大豆品种叶片氮含量及其与净光合速率的关系 李大勇,陈展宇,徐克章,等(171)

土肥植保

密度和氮肥用量对油菜产量及氮肥利用率的影响 朱 珊,李银水,余常兵,等(179)

氮肥用量对诸葛菜产量及氮素吸收利用的影响 刘 佳,张 杰,徐昌旭,等(185)

陕南秦巴山区油菜施肥现状评价 王小英,刘 芬,同延安,等(190)

大豆茎褐腐病病原菌鉴定 段灿星,张吉清,丁俊杰,等(196)

东北三省大豆品种(系)对大豆根腐镰孢菌的抗性分析 肖彩霞,关雪松,王晓艳,等(201)

阿特拉津对不同种子大小品种大豆的危害 宋 日,刘 利,马丽艳,等(207)

测试与加工

应用暴露限值法评估中国花生黄曲霉毒素风险 白艺珍,丁小霞,李培武,等(211)

特种油料生物

盐度对三角褐指藻生长及有机质积累的影响 赵 萍,邹 宁,孙东红,等(217)

研究简报

大豆 class III 酸性内切几丁质酶基因及其启动子表达方式 赵 艳,沙 伟,金忠民,等(221)

大豆 DNA 甲基化酶生物信息学分析 方淑梅,梁喜龙,纪伟波,等(225)

[期刊基本参数] CN - 42 - 1429/S * 1979 * b * A₄ * 122 * zh * p * ¥ 25.00 * 1000 * 20 * 2013 - 02

CONTENTS

Cloning and function analysis of promoter of <i>RabGDI3</i> from <i>Brassica napus</i> L.	
..... WANG Xuan - peng, LI Zhen - bo, TONG Chao - bo, <i>et al.</i> (109)	
Inheritance of additional chromosomes in progenies of an aneuploidy derived from <i>Brassica napus</i> and <i>B. carinata</i>	
..... QI Yu - jie, YUAN Shi - feng, QI Cun - kou (117)	
Cloning and functioning of phospholipids:diacylglycerol acyltransferase (JcPDAT1) cDNA from <i>Jatropha curcas</i>	
..... XU Rong - hua, QIU Li - jun, YANG Tian - quan, <i>et al.</i> (123)	
Cloning and bioinformatics of xyloglucan endotrans glycosylase and hydrolase <i>EsXTH1</i> gene in <i>Eruca sativa</i>	
..... CHEN Jiao - rong, FANG Yan, SUN Wan - cang, <i>et al.</i> (131)	
Temporal and spatial expression of oleate desaturase gene with different O/L values in peanut varieties	
..... YIN Dong - mei, HU Xiao - feng, ZHANG Xing - guo, <i>et al.</i> (137)	
Agronomic characteristics and cluster analysis of hybrids of <i>Glycine soja</i> Sieb. et Zucc. and <i>Glycine. max</i> (L.)	
Merr. in Inner Mongolia	
..... CHEN Li - li, WANG Ming - jiu, HE Li - jun, <i>et al.</i> (142)	
Effects of fast neutron irradiation on plant regeneration in embryonic leaflet culture of peanut (<i>Arachis hypogaea</i> L.)	
..... WANG Jing - shan, ZHAO Ming - xia, QIAO Li - xian, <i>et al.</i> (148)	
Genetic diversity of <i>Brassica juncea</i> from Tibet Autonomous Region of China	
..... SONG Wei - lin, XU Kun, LI feng, CHEN Bi - yun, <i>et al.</i> (153)	
Evaluation of Brazilian soybean resources and south China soybean cultivars derived from Brazilian soybean in phosphorus efficiency	
..... ZHONG Cai - xia, ZHONG Kai - zhen, ZHAO Yun - yun, <i>et al.</i> (162)	
Changes of nitrogen content in leaf and its correlations with net photosynthetic rate of soybean cultivars released in different years	
..... LI Da - yong, CHEN Zhan - yu, XU Ke - zhang, <i>et al.</i> (171)	
Effects of planting density and nitrogen application rate on rapeseed yield and nitrogen efficiency	
..... ZHU Shan, LI Yin - shui, YU Chang - bing, <i>et al.</i> (179)	
Effects of N application rate on yield and plant N uptake and utilization of <i>Orychophragmus violaceus</i>	
..... LIU Jia, ZHANG Jie, XU Chang - xu, <i>et al.</i> (185)	
Fertilization evaluation of rapeseed in Qin - Ba mountain area of southern Shaanxi Province	
..... WANG Xiao - ying, LIU Fen, TONG Yan - an, <i>et al.</i> (190)	
Pathogen identification of brown stem rot of soybean	
..... DUAN Can - xing, ZHANG Ji - qing, DING Jun - jie, <i>et al.</i> (196)	
Resistance of soybean cultivars (lines) against <i>Fusarium</i> species causing soybean root rot in northeast China ...	
..... XIAO Cai - xia, GUAN Xue - song, WANG Xiao - yan, <i>et al.</i> (201)	
Effect of atrazine on soybeans with various seed size varieties	
..... SONG Ri, LIU Li, MA Li - yan, <i>et al.</i> (207)	
Risk assessment of peanut aflatoxins exposure by margin of exposure in China	
..... BAI Yi - zhen, DING Xiao - xia, LI Pei - wu, <i>et al.</i> (211)	
Effect of salinity on <i>Phaeodactylum tricornutum</i> growth and organics accumulation	
..... ZHAO Ping, ZOU Ning, SUN Dong - hong, <i>et al.</i> (217)	
Expression pattern of soybean class III acidic endochitinase gene and promoter	
..... ZHAO Yan, SHA Wei, JIN Zhong - min, <i>et al.</i> (221)	
Bioinformatics analysis of DNA methylase from soybean	
..... FANG Shu - mei, LIANG Xi - long, JI Wei - bo, <i>et al.</i> (225)	